
 
 

 
 

ACTA DEL CONSELL DE CULTURA, FESTES I JOVENTUT 
1/2024 

 
Data: 18/01/2024 
Lloc: Saló de Plens 
Hora 19.00h 
 
ASSISTENTS 

Nom Cognoms Entitat 

Ferran Cerdeira Casals Regidor de Festes 
Emma Duran Pujol Regidora de Cultura 

Montse Muñoz Montoro 
Cap Servei Cultura i Lleure / Cap Participació 
Ciutadana 

Elisabet Martínez Nogareda Cap de Cultura i Festes 
Elisabet Pinyol Dolader Responsable de Joventut 
Silvia Pérez Carbonell Assoc. Diablots d’Olesa 
Miquel Sastre Morral Assoc. De Gegants, Grallers i Nans 
Miquel  Martínez Muñoz Assoc. La Passió 
Albert Parent Fité Assoc. Pessebristes d’Olesa 
Marc Solà i Sánchez Assoc. Pessebristes d’Olesa 
Eulàlia Vinyals Carreras Assoc. Promoció Espectacle Infantil i Juvenil 
Jordi  Vilador Salvi Assoc. Tonis Olesa 
Anna  Badenas Ribas Assoc. Tonis Olesa 
Griselda Sanahuja i Escribà AV Casc Antic 
Núria  Artola González AV Les Planes 
Joan Soler Gironès Centre Muntanyenc i de Recerques Olesà 
Nil Oleart Playà Club de Rol d’Olesa - Crom 
Àlvar Juárez Muset Club de Rol d’Olesa - Crom 
Adrià Carreras Col·lectiu Joves Santa Oliva 
Manel Martín Tàrraga Esbart Olesà 
Joan Jorquera Bordonau Fundació Municipal Arts i Oficis 
Ramon Pons Ballvé Olesa Ateneu 
Montserrat Jané Samper UEC Olesa 

 
OÏENTS 
Silvia Vela Pallarés Junts per Olesa 
Ainhoa Cruz Sánchez Custus Ignis 

 
EXCUSA ASSISTÈNCIA 
Francesc Altarriba Moyano Esbart Olesà 
Mar Pallarès  AV Les Planes 

 
Ordre del Dia  

1- Aprovació de l’acta anterior 
2- La relació Entitats- Ajuntament. Mapa d’idees i avenços 
3- Treballem el vincle entre les entitats 
4- Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 

- Consell Consultiu Gent Gran Consell Comarcal i possible Consell Sectorial de la 
Gent Gran d'Olesa (Consell de Benestar Social) 
- Proposta comanda conjunta de cervesa artesana (sense gluten                     
també) entre diferents entitats (CROM) 
- Sofware de gestió d’entitats (CROM) 

5- Precs i preguntes 
 
Desenvolupament del Consell 
 



 
 

 
 

S’inicia el consell a les 19.05 hores amb la benvinguda de la regidora de Cultura 
Emma Duran. 
 

1. Aprovació de l’acta anterior 
 
S’aprova l’acta de la sessió anterior per assentiment. 
 

2. La relació entre Entitats- Ajuntament. Mapa d’idees i avenços 
3. Treballem el vincle entre Entitats 

 
Emma Duran, Regidora de Cultura, explica que treballarem una dinàmica amb 
totes les entitats a la part final de la sessió.  
 

4. Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 
 

Emma Duran comenta la proposta de la gent gran. Es vol recollir l’opinió en el 
cas, si considereu, de tenir un únic consell per a la gent gran o integrar-lo amb 
els ja existents.  
 
Albert Parent, de l’Assoc. Pessebristes, comenta que li sembla bé un consell de 
la gent gran. Griselda Sanahuja, de l’AV. Casc Antic, comenta que aquest consell 
duplicaria feina i que ja es treballa al Consell de Benestar i que és l’ AVO.  
 
Duran explica que aquesta proposta prové d’una persona que té aquesta 
inquietud; realment generem més esforços o donar a l’abast aquest col·lectiu i 
que la gent gran pot estar representada a cada un dels consells que es fan. 
 
Montse Muñoz, cap de Participació Ciutadana, comenta que quan es dona d’alta 
al consell està l’opció de donar-se d’alta a altres consells.  
 
Adrià Carreras, Joves de Santa Oliva, anima a tractar aquest punt de vista de la 
gent gran a cada un dels consells.  
 
Ferran Cerdeira, Regidor de Festes, fa un recordatori de què els consells estan 
destinats a la ciutadania en general.  
 
Montse Muñoz dona com a opció que la convocatòria s’enviés a tots els 
membres de tots els consells per què tothom ho sàpiga. Això no obliga que 
tothom hagi de venir als consells, només com a transparència. 
 

4.2.Proposta comanda conjunta de cervesa artesana (sense gluten 
també) entre diferents entitats (CROM) 

 
Nil Oleart, del CROM, explica que treballen amb una gent de Manresa que fan 
una cervesa artesana sense gluten. Ells ho deixen tot muntat i surt per un preu 
raonable, però si hi ha més entitats que volen es podria rebaixar el preu. Per 
exemple, una activitat d’una barra de festa de barri es faria a mida. Si alguna 
entitat està interessada, ho parlaríem. Agrairia que es faci arribar aquesta 
proposta a la resta de consells. 
 
Adrià Carreras afegeix que el proveïdor treballa i reforça l’àmbit ecològic, ja que 
utilitza barrils reciclables. És un bon benefici per a tothom. 
 



 
 

 
 

Muñoz comenta al Nil que faci algun escrit per poder-ho enviar, amb el vostre 
nom, a les entitats.  
 
Nil Oleart vol saber com les altres entitats gestionen els software respectius, com 
les alta dels socis, etc. 
 
Montse Muñoz comenta que es podria muntar un taller un parell d’hores amb 
algun expert en protecció de dades i convidar a altres entitats. 
 
Manel Martín, de l’Esbart Olesà, comenta que hi ha aplicacions. A través de 
l’Ajuntament amb la Diputació, podria tenir aquesta eina i facilitat aquesta tasca. 
 
Nil Oleart diu que li sona alguna subvenció de software. Que ha vist alternatives 
gratis. 
 
Emma Duran comenta que a la reunió amb els Gegants d’Olesa sobre la 
subvenció per fer una trobada o taller, va sorgir la qüestió de com accedir a 
subvencions a nivell supramunicipal.  
 
Montse Muñoz diu que es podria fer amb entitats que facin aportació a grups 
comentant com es fa. 
 
Adrià Carreras pregunta quines serien les entitats supramunicipals. Manel Martín, 
Esbart Olesà, comenta com es pot fer el tema de les subvencions per trobades. 
El tema d’Europa havien demanat subvencions a través de la Unió Europea però 
és un tema que s’escapa. 
 
Ferran Cerdeira comenta que aquest tema estaria bé que es retro-alimentés 
entre les entitats. 
 
3. Pràctica: Treballem el vincle entre entitats 
 
Emma Duran explica la dinàmica per treballar les activitats amb les entitats. 
 
Nil Oleart pregunta el perquè no s’organitza una festa de Carnestoltes orientada 
al sector jove.  
 
Elisabet Pinyol, Responsable de Joventut, comenta que s’acaben de fer 3 
festivitats per a joves i que es fan altres activitats. 
 
Nil Oleart comenta que no hi ha propostes d’oci nocturn.  
 
Montse Muñoz comenta que a les festes, a l’acabar, ja no quedava ningú. 
Griselda  Sanahuja incideix que quan va acabar la passarel·la la gent marxa cap 
a casa. 
 
Ferran Cerdeira comenta que el recursos són els que són i que de cara l’any 
vinent es mirarà de veure què es pot fer.  
 
Vol fer un breu feedback després de la dinàmica. Li agradaria entrar en alguna 
qüestió on es va demanar més participació entre Entitats i l’Ajuntament com per 
exemple, amb la Cavalcada de Reis que es va portar a terme i tenim una lectura 
positiva; des de Cultura se celebrarà el Dia de la Dansa i es farà també amb 



 
 

 
 

col·laboració d’entitats. Farem que augmenti aquesta col·laboració.  
 
D’aquí a poc, quan demaneu autorització d’actes i material, rebreu una recepta 
amb el cost directe del material per què tothom prengui consciència a l’hora de 
fer una activitat o festa del que suposa a l’Ajuntament. 
 
En relació a l’Agenda Cultural, la Elisabet M. Nogareda, Cap de Cultura, envia a 
totes les entitats per si hi ha errors. S’envia esborrany de manera ràpida per 
poder enviar a impressió sense errors. 
 
Emma Duran comenta que és un tema que ens demaneu amb antelació per 
poder portar-ho a imprimir. 
 
Ferran Cerdeira explica que si encara no se sap l’hora dels actes, es pot enviar la 
informació de l’acte sense posar l’hora. Més endavant ja ho confirmeu. 
 
Montse Muñoz comenta que si no sabeu l’hora en concret, es pot indicar si és 
matí, tarda o vespre. 
 
S’explica la dinàmica del vincle entre entitats: 
 
Esteu en grups de 4-5 persones, es dona un full per tractar activitats que es 
poden fer a Olesa (Nadal, Misteris, etc.). Es tracta d’ organitzar una activitat amb 
la teva entitats i amb l’ajuda i cooperació de la resta d’entitats d’Olesa. 
 
S’ha de convèncer als altres que l’activitat que s’escull és la que s’ha de fer, què 
pot aportar el grup i que gent, que no treballa amb vosaltres, aportaria a 
l’activitat. 
 
Es formen 4 grups i es dona temps per treballar la dinàmica. 
 
Un cop exhaurit el temps, cada grup comenta la seva activitat. S’agafa un fill i se 
li dona a les entitats que ajuda/col·labora a fer la seva activitat.   
 
Grup 1: Adrià Carreras explica de què va el projecte “Tots Sants-Castanyada, 
una jornada sobre la mort i la reflexió”. Han decidit tirar per una festa que no té 
tanta activitat. Amb la part de compartir, han pensat  en jornades didàctiques i 
reflexions a nivell cultural sobre la mort per a fer activitats culturals. Pot ser un 
concert, no hi cap, per recuperar danses tradicionals de l’Esbart. Arrel part 
divulgativa, xerrades sobre recerques i costums, col·laboració amb l’Arxiu 
Municipal. La UEC s’ha ofert i els pessebristes la part d’atrezzo i element per 
il·lustrar tot això, festes Miquelets, Tonis... fer comitiva de recreació d’un 
enterrament o costums. Compten amb Arts i Oficis pel tema de gastronomia 
(castanyes, panellets moniatos...), concert amb Àmics de l’Orgue per transmetre 
aquets missatge com exercici de creativitat.  
 
Grup 2: Joan Jorquera, Fundació Escola Municipal d’Arts i Oficis, explica el 
projecte: “Barraques de tres dies” (22, 23 i 24 de juny al matí). La Xarxa i 
excursions amb el Joan Soler, amb Miquelets jocs tradicionals, vermut al Nou 
Bàsquet Olesa que no hi és, concerts cada nit 5 barraques anirà rodats cada nit 
una Associació diferents (AV, entitats...)  
Cursa del Foc, els Tonis organitzen cursa dels cansats, vermut dos. Concurs d’all 
i oli una associació no creada i tast de cervesa el fa l’Ajuntament. Reconstrucció 



 
 

 
 

de la foguera, arts i oficis, i Mostra Entitats amb totes les entitats. Acaba amb el 
correfoc, encesa de foguera i sopar popular. Barraques d’aquell dia Diablots i 
Drac Olivé. Concert del dia 23 CROM, Custus, CAU, Pessebres.... Gegants 
matinades de l’endemà, vermut del dia 24 amb partits de futbol. A la tarda, 
xocolatada i sardanes espectacle infantil UEC. Últimes barraques de concert el 
Hockey, Twirling i Saharauis. 
 
Grup 3: Núria Artola, AV Les Planes, Pessebre vivent de Nadal a Cal Puigjaner, 
el naixement i els carrers més representatius fi a la pl. l’Església amb entitats 
Ateneu, Custus (Dimonis i Tabalada) els Tonis l’atrezzo, l’AV Les Planes quadres 
estàtics amb els personatges,  La Passió els decorats i les disfresses Arts i 
Oficis, la decoració AV Casc Antic i per dinamitzar el tema, CROM amb activitats 
de rol nadalenques, els Pessebristes la preparació dels quadres, l’AVO el 
naixement i l’Ajuntament la il·luminació, el so i l’espai. 
 
Grup 4: Griselda Sanahuja, AV Casc Antic, activitat Setmana Santa entitat 
protagonista Banc de Sang i Teixits - Marató de Sang. Es localitza a La Passió la 
donació amb l’espai, el control d’accessos i pot oferir a les persones donats 
recorregut per al teatre. AV Rambla ajuda a fer la promoció i es pot fer càrrec de 
la xocolatada per als donants. Diablots, Custus i Drac Olivé la batucada, nit de 
carretilles. El CROM ludoteca oberta amb jocs per grans i petits. Gegants mostra 
de balls i taller de capgrossos. Esbart, Sardanes, Miquelets i Drac Olivé al llarg 
del dia oferir activitats per fer com a reclam. Xarxa, Arts i Oficis ornamentació de 
l’espai vinculada a la donació de sang. La resta que no està present algú 
d’Esport fer activitats i panells informatius amb temes esport i salut, deixar de 
fumar etc. Ajuntament dona cop de mà amb els permisos de l’espai i música en 
directe a fora de la plaça de l’Oli. 
 
S’ha fet una xarxa creuada amb el fill amb totes les entitats més les que s’han dit 
a la dinàmica que no hi són.  
 
Montse Muñoz pregunta que ha semblat la dinàmica.  
 
Àlvar Juarez, CROM, comenta que és fàcil organitzar una activitat amb altres 
entitats. Griselda fa referència a què les entitats estan acostumades a treballar 
juntes.  
 
Nuria Artola, com Associació, aquest any amb la festa infantil van demanar 
col·laboració amb altres entitats i la resposta va ser fantàstica.  
 

5. Precs i preguntes 
 
Albert Parent, Pessebristes, es podria experimentar d’una manera més real i 
portar a la pràctica. Poden ser exitoses  
Es proposen activitats.  
 
Emma Duran informa que ha rebut un missatge del Casal on es disculpen per no 
poder venir al Consell, però que tothom està convidat a la celebració del 
centenari del Casal. 
 
Albert Parent, Pessebristes, comenta que li ha agradat l’activitat del pessebre 
vivent i que es podria dur a terme. 
 



 
 

 
 

Ferran Cerdeira diu que es tindrà en compte de cara a la programació del Nadal 
de l’any vinent relacionat a aquesta activitat estàtica de pessebre per si esteu 
interessat. Es trucarà a totes les entitats. 
 
I, sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 20.37 hores del dia de la 
data. 
 
 


